
POSUDEK  VEDOUCÍHO  DIPLOMNÍHO  PROJEKTU  FA  ČVUT       J A K U B A    K O C H M A N A 

Jakub Kochman k nám nastoupil na počátku svého do magisterského studia, jako absolvent 

bakalářského studfia  stavební fakulty a pracoval s námi na nejednoduchém zadání, respektive místě  

tzv. Piazzetě před hotelem Intercontinental. Vrátil se k nám potom  na pražské zadání na Klárov a 

souběžně s tím pak zpracovával svůj diplomní seminář. Při zadávání diplomních seminářů necháváme 

obvykle rozhodnutí o místě a většinou i předmětu-tématu na studentovi. Obvykle se tak dostáváme do 

rodných měst studentů, k řešení jejich problému, viděných s odstupem a určitou architektonickou 

zkušeností. Jakub Kochman, přestože Pražák, Prahu od počátku odmítal, zvolil pro svůj projekt místo, 

které rovněž dobře znal, tisícihlavé městečko Liběchov,  místo se zapomenutou historií na břehu 

Labe, v blízkosti Mělníka, nástupní bod do kokořínského údolí.  Tak si také Liběchov pamatuji já, jako 

složitou křižovatku s krkolomnou  zatáčkou… Byl jsem tedy zvědavý, co Jakub dokáže s tímto, na 

první pohled nikterak atraktivním místem udělat. A už diplomní seminář mne z omylu vyvedl. Liběchov 

vůbec není nezajímavý, ať už terénní konfigurací, zbytky původního zastavění nebo zahradně 

krajinářskými areály.  

Jakub hledá jeho potenciál a formuloval si zadání, které směřovalo k provázání roztroušených enkláv 

a k pokusu o návrat nebo podporu spolkového maloměstského v dobrém smyslu slova, života. 

Zároveň také o renovaci původních stavebních i krajinářských kvalit. Nachází iniciační místa, která 

kultivuje jednak úpravou stávajících a návrhem nových staveb. Čistí a vhodným stavebním 

programem znovu formuluje veřejný prostor centra obce, mentálně ale i fyzicky propojuje historicky 

významná místa, přirozeným posunutím železniční zastávky nabízí místním změnu uvažování o 

pohybu v obci, iniciace,  

Projekt Jakuba Kochmana navrhuje a v přehledných půdorysných i hmotových schématech 

dokumentuje celou škálu stavebních typů, které by mohly obci fungovat jako regulativ pro další 

zpracování podrobných projektů, Rozhodně doporučuji Jakubovi, aby se svým projektem seznámil 

zastupitelstvo obce, které pravděpodobně netuší, jaký potenciál se v dnešním Liběchově skrývá. 

Vlastně jsem příjemně překvapený výsledkem Jakubova bádání, které dovedl trpělivě k jistému, 

graficky velice kultivovanému projektu, který, dle mého názoru obhájí před komisí. Jeho projekt mám 

velice rád a přeji Jakubovi, aby v architektonické praxi mohl  pokračovat ve svém klidném a trpělivém  

způsobu práce. Doporučuji jednoznačně komisi projekt Jakuba Kochmana k přijetí a hodnotím jej 

stupněm B _ velmi dobrý.  

 

 

V Praze 29.1.2020               Tomáš Novotný 

 


